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przeprowadzonej w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim. 
Kontrola została przeprowadzona zgodnie z planem pracy Komisji Rewizyjnej Racly Powiatu w 
Sępólnie Krajeńskim i zgodnie z tym planem obejmuje „Kontrolę płac, wydatków rzeczowych i 
stanu zatrudnienia w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim" 

Kontrola odbyła się z udziałem: 
- Jarosława Tadycha- Starosty Sępoleńskiego, 
- Lidii Sokulskiej - Tłok - Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Staro
stwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, 
- Mariki Domagały - Biuro ds. Wspólnej Obsługi Finansowej Placówek Oświatowych Powiatu Sępo
leńskiego, 
- Michała Humerskiego - Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim. 

Przebieg kontroli 
1. Komisja Rewizyjna przygotowała arkusz kontroli (arkusz kalkulacyjny programu Excel), który 

zawiera następujące tabele: 
• ogólne roczne koszty funkcjonowania placówki uwzględniające różnice w wysokości subwen

cji, a koszt utrzymania ucznia, 
• wysokość środków na wynagrodzenia pracowników, 
• koszty ogrzewania, 
• wysokość opłat za wodę i ścieki w szkole, 
• wysokość kosztów energii elektrycznej, 
• wysokość opłat pozostałych (zakup podręczników, zakup materiałów i wyposażenia, usługi w 

tym ubezpieczenia, koszt telefonów). 
Arkusz kontroli zawiera dane dotyczące lat 2022 i 2023. 

2. Na posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu 11 czerwca 2024 r. dokonano: 

• zatwierdzenia materiałów kontrolnych (arkusz kontroli), 

• wyznaczenia zespołu kontrolnego w pełnym składzie komisji, 

• zaprezentowano arkusz kontroli w wersji elektronicznej obecnej na posiedzeniu Dyrektor 
Wydziału Edukacji, Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, Lidii Sokulskiej -
Tłok. Ustalono, że arkusz kontroli uzupełniony o dane dotyczące kontrolowanej szkoły zostanie 
przesłany przez Wydział Edukacji, Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim do 
wiadomości Komisji Rewizyjnej do dnia 25.06.2024 r. Przewodnicząca przekaże go niezwłocz
nie pozostałym członkom komisji oraz dyrektorowi kontrolowanej szkoły. 

• ustalono termin kontroli w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim na 
dzień 27 czerwca 2024 r. godz. 14.00. 

Kontrolę rozpoczęto w dniu 27 czerwca 2024 r. o godz. 14:00 i zakończono w tym samym dniu. 
Kontrolę przeprowadził zespół kontrolny wyznaczony przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej w skła
dzie: 

1. Iwona Sikorska - Przewodnicząca zespołu kontrolnego, 
2. Tomasz Fifielski - członek zespołu kontrolnego, 
3. Paweł Toczko - członek zespołu kontrolnego, 
4. Radosław Burdon - członek zespołu kontrolnego, / 



5. Leszek Marach - członek zespołu kontrolnego, 
na podstawie upoważnienia do kontroli nr 1/2024 z dnia 12 czerwca 2024 r. 

Zakresem kontroli objęto dane dotyczące kontrolowanej szkoły określone w pkt.l. 

O rozpoczęciu i zakresie kontroli poinformowano Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Sępól
nie Krajeńskim, Pana Michała Humerskiego, oraz Starostę Sępoleńskiego, Pana Jarosława Tadycha, pi
smem z dnia 12 czerwca 2024 r. 

Kontrolę podzielono na dwie części: 
1. wizytacja budynku, sal lekcyjnych i pracowni, 
2. odpowiedzi dyrektora na pytania członków zespołu kontrolnego. 

Dyrektor Michał Humerski, w trakcie wizytacji budynku, zapoznał zespół kontrolny z ofertą szkoły, li
czebnością oddziałów, dokonywanymi remontami placówki, a także planami na najbliższe miesiące. Odno
sząc się do danych zawartych w arkuszu kontroli Dyrektor zauważył, że doskonale obrazują one sytuację 
placówki, podkreślił, że jeszcze do niedawna subwencja wystarczała na pokrycie kosztów utrzymania pla
cówki, od 2-3 lat niestety już nie wystarcza (dla przykładu w roku 2023 r. jest to - 408 113 zł). Obecnie 
subwencja wystarcza na pokrycie wynagrodzenia nauczycieli z pochodnymi. 
Członkowie zespołu kontrolnego zwrócili uwagę na niewielkie koszty remontów, które wykazane są w 
arkuszu kontrolnym, a pomimo to szkoła wygląda bardzo dobrze, zadowalający jest wygląd klas itp. Dy
rektor podkreślił, że remonty wykonywane są samodzielnie. 

Dyrektor Michał Humerski odpowiedział na następujące pytania członków zespołu kontrolującego: 
• W kontrolowanych latach średnia liczebność uczniów w oddziale wynosiła 28,46 (2022 r.) oraz 

26,88 (2023 r.) - jakiej liczby uczniów w klasach należy się spodziewać od września 2024 r., w 
związku z trwającym obecnie naborem? 
Dyr.- nabór trwa, więc trudno podawać w tym momencie ostateczne dane, zdawać sobie trzeba 
również sprawę z małej liczebności rocznika. Ze wstępnych analiz wynika, że z I naboru do szkoły 
branżowej podania złożyło 32 chętnych. Dla porównania, w bieżącym roku szkolę branżową ukoń
czyło 57 uczniów. Wpłynie to na wzrost kosztu utrzymania ucznia w placówce, ale takie dane bę
dzie można podać dopiero w październiku br. 

• Czy w naborach występują podania od osób spoza powiatu sępoleńskiego? 
Dyr. - tak, z powiatu tucholskiego. Do szkoły branżowej ściąga ich m.in. możliwość odbywania 
praktyk u pracodawcy. Jeśli chodzi o powiat sępoleński to najwięcej podań jest zawsze od uczniów 
z gminy Sępólno Krajeńskie, następnie kolejno Kamień Krajeński, Sośno i Więcbork. Przyczyną 
mniejszego zainteresowania uczniów z gminy Sośno mogą być problemy z dojazdem oraz wybór 
Koronowa na miejsce nauki. Uczniowie z Więcborka natomiast wybierają ofertę więcborskich pla
cówek, co jest naturalne. 

• Jaki rodzaj ogrzewania posiada szkoła i czy wzrost kosztów w ujęciu rocznym o 23,6 % wynika 
wyłącznie z podwyżki ceny u dostawcy? Z czego wynika spadek kosztów zakupu energii elek
trycznej? 
Dyr. - szkoła jest ogrzewana z miejskiej sieci ciepłowniczej, w 2023 r. nastąpiła zwyżka ceny za 1 
kJ. Spadek kosztów zakupu energii elektrycznej wynika z wymiany żarówek na energooszczędne. 

• Ilu w placówce jest uczniów z orzeczeniami PPP? 
Dyr.- 15 uczniów. 

• Ile egzaminów poprawkowych odbędzie się w miesiącach letnich? 
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Dyr.- 50 (są to egzaminy dla uczniów z 1 lub 2 cenami niedostatecznymi na świadectwie). Uczniów 
z 3 ocenami niedostatecznymi i więcej jest ok. 15. 

• Czy szkoła zapewnia uczniom możliwość odbywania praktyk u pracodawcy? 
Dyr.- tak. Podkreślić jednak należy, że w szkole branżowej uczniowie zobowiązani są sami poszu
kać pracodawcy, który wyrazi zgodę na odbycie u niego praktyki, a w technikum to szkoła kieruje 
na praktyki. Szkoła ma tutaj porozumienie z licznymi pracodawcami, m.in. MDD, Krzysztof Sey-

• Czy w szkole istnieje klasa patronacka? 
Dyr.- nie, najbliżej wizji takiej klasy jest współpraca z firma Eggersmann. W ramach tej współpra
cy (spisane porozumienie - wspieranie kierunku mechanik i mechatronik) firma Eggersmann stwo
rzyła m.in. w firmie dwa stanowiska mechatroniczne umożliwiając kształcenie 25 osób. 

• Jak szkoła promuje swoją ofertę edukacyjną? 
Dyr.- organizujemy dni otwarte, film promujący ofertę, odwiedzamy szkoły podstawowe (wizyta z 
kierownikiem praktyk). Wizyty te odbywają się w klasach 8, warto byłoby rozpocząć te wizyty już 
w klasach 7. Dyrektor zwrócił uwagę że doradcy zawodowi w szkołach podstawowych nie mają 
wiedzy o strukturze i zasadach kształcenia w szkołach branżowych. 
Propozycja członków zespołu kontrolnego: 
- rozważyć możliwość organizacji spotkań z rodzicami uczniów szkół podstawowych (to oni mają 
największy wpływ na dokonywane przez młodzież wybory), celem zwiększenia naboru w latach 
kolejnych. Spotkania mogłyby się odbywać przy okazji cyklicznych spotkań z rodzicami, w ramach 
harmonogramu spotkań ustalonego przez szkołę podstawową. 

Członkowie zespołu nie mieli uwag. Kontrolę zakończono o godz. 15:40. 

Kontrolowany nie wnosi żadnych zastrzeżeń do protokołu/ wriosLnastępującc zastrzeżenia 
do protokołu *) 

Protokół kontroli sporządzono w 3-ch jednobrzmiących egzemplarzach, z których jeden doręczono kie
rownikowi jednostki kontrolowanej, drugi egzemplarz przekazano Przewodniczącemu Rady Powiatu, trze
ci egzemplarz w aktach Komisji Rewizyjnej. 

Pouczono kierownika jednostki kontrolowanej o możliwości zgłoszenia w terminie 5 dni od podpisania 
protokołu pisemnych wyjaśnień, co do zawartych w protokole ustaleń. 

Część składową niniejszego protokołu stanowi Arkusz kontroli szkoły. 

Protokół zawiera trzy ponumerowane strony. 
Przewodnicząca 
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dak. 

data i podpis kierownika jednostki kontrolowanej 

ti-
mgr Michał Humerski 

D Y R E K T O R  

Sp. Iwona Sikorska 
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